
 

 

                                                                                                                                                                               
Број/Broj: 01/а-50-1-15-81/10 
Сарајево/Sarajevo, 14. 07. 2010.  
 
 

З А П И С Н И К 
  сa 81. сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине,  
одржане 14. 07. 2010. године 

 
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 36 посланика.  
 

Оправдано су одсуствовали: Рифат Долић, Мехмед Суљкановић, Сеад 
Јамакосмановић, Лејла Клокић, Сефер Халиловић и Саво Ерић. 

Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: министар безбједности 
БиХ Садик Ахметовић, министар цивилних послова БиХ Средоје Новић, министар 
правде БиХ Бариша Чолак и замјеник министра безбједности БиХ Мијо Крешић. 

Из међународних организација сједницу су пратили представници: Делегације ЕУ у 
БиХ, ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, Британске амбасаде, Америчке амбасаде и Центара 
цивилних иницијатива. 
  У оквиру претходних питања, предсједавајући је информисао Дом да се 
иницијатива Дениса Бећировића са 79. сједнице Представничког дома, одржане 16. 06. 
2010. године, за разматрање на сједници Дома тачке ''Извјештај о раду Савјета министара 
БиХ за период од јануара 2007. до јуна 2010. године'' налази у парламентарној 
процедури, односно да је упућена надлежној комисији на поступање, те да због тога данас 
није на дневном реду. 
 

Предсједавајући је кратко упознао Дом са измјенама и допунама дневног реда, 
након чега је отворио расправу о предложеном дневном реду. 
 У расправи су учествовали: Денис Бећировић, Шефик Џаферовић, Славко 
Матић, Милорад Живковић и Хусеин Нанић. 
  
 Денис Бећировић предложио је да се у дневни ред уврсти тачка – Иницијатива 
за усвајање закључка којим се Савјет министара БиХ задужује да сачини Извјештај о 
раду Савјета министара БиХ за период од јануара 2007. до јуна 2010. године. 
 Предсједавајући је овај предлог ставио на гласање. 
  ''За'' је гласало 17 посланика (из Федерације БиХ 15, из Републике Српске два), 
„против“ 10 а нико није био ''уздржан''. Предсједавајући је констатовао да нема 
потребне ентитетске већине. Колегијум Дома одмах је спровео усаглашавање и како 
није постигнута сагласност, обављено је гласање у другом кругу. 

 У другом кругу, са 19 гласова „за“ (из Федерације БиХ 15, из Републике Српске 
четири), шест „против“ (из Федерације БиХ два, из Републике Српске четири) и четири 
гласа ''уздржан'', Дом је усвојио предлог Дениса Бећировића и на дневни ред,  као 13, 
додао тачку: Иницијатива за усвајање закључка којим се Савјет министара БиХ 



задужује да сачини Извјештај о раду Савјета министара БиХ за период од јануара 2007. 
до јуна 2010. године. 

 
 
 За 81. сједницу Дома усвојен је измијењени и допуњени 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 

1. Усвајање Записника са 80. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

a) Коментари на добијене одговоре, 
б)  Нова посланичка питања; 

3. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о заштити тајних података, 
предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-8-19/10 од 04. 02. 2010. 
гпдине, с Извјештајем Заједничке комисије за надзор над радом Обавјештајно-
безбједносне агенције БиХ; 

4. Предлог закона о измјенама Закона о управним споровима Босне и Херцеговине 
– предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-5-39/10 од 04. 06. 2010. 
године (друго читање); 

5. Предлог закона о међународном и међуентитетском друмском превозу, 
предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-3-44/10 од 16. 06. 2010. 
године (прво читање); 

6. Предлог закона о измјени Оквирног закона о високом образовању у Босни и 
Херцеговини, предлагачи: посланици Клуба СДПБиХ, закон број: 01-02-7-43/10 
од 15. 06. 2010. године (прво читање); 

7. Информација Министарства безбједности БиХ о полицијским аспектима акције 
„Свјетлост“ и мјерама које су тим поводом предузете, материјал број: 01,02-04-
395-1/10 од 25. 06. 2010. године; 

8. Информација Савјета министара БиХ о терористичком нападу на Полицијску 
управу у Бугојну (закључак Дома са 80. сједнице, одржане 30. 06. 2010. године); 

9. Информација о стању јавне задужености Босне и Херцеговине на дан 31. 12. 
2009. године, материјал број: 01,02-16-1-742/10 од 04. 06. 2010. године; 

10. Разматрање иницијативе групе грађана о основаности поступања правосудних 
органа Босне и Херцеговине у погледу процесуирања злочина за вријеме 
трагичног ратног сукоба на територији Босне и Херцеговине (усвојена 
иницијатива посланика Мирка Околића на 59. сједници Дома, одржаној 02. 09. 
2009. године); 

11. Изјашњавање о иницијативи посланика Мирјане Малић за разматрање на 
сједници Дома тачке дневног реда која гласи: “Обезбјеђивање транспарентности 
и законитости штампања изборних листића за предстојеће Опште изборе 2010.“; 

12. Изјашњавање о иницијативи посланика Клуба Странке за БиХ за разматрање на 
сједници Дома тачке дневног реда која гласи: „Информација Правобранилаштва 
Босне и Херцеговине о спречавању ове институције да обавља своје функције у 
складу са законом“; 
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13. Иницијатива за усвајање закључка којим се Савјет министара БиХ задужује да 
сачини Извјештај о раду Савјета министара БиХ за период од јануара 2007. до 
јуна 2010. године; 

14. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 

Републике Турске о сарадњи у области здравства; 
б)    Уговора између Босне и Херцеговине и Краљевине Шпаније о избјегавању  
        двоструког опорезивања и спречавању фискалне утаје у односу на порезе на  
        доходак и имовину; 

             ц)   Уговора о гаранцији за кредитну линију Агенције за осигурање депозита Босне и 
                    Херцеговине између Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и развој. 
 
Ад. 1. Усвајање Записника са 80. сједнице Представничког дома 
  
 Предсједавајући је констатовао да су сви посланици добили Записник.  
 Записник са 80. сједнице усвојен је са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из 
Републике Српске 11), једним гласом „против“ и без гласова “уздржан”. 
  
Ад. 2. Посланичка питања: 

a)   Коментари на добијене одговоре 
б)  Нова посланичка питања 

 
Предсједавајући Лозанчић констатовао је да су од прошле до ове сједнице 

одговоре на постављена питања добили:  
 

 Хусеин Нанић – од Високог судског и тужилачког савјета БиХ на питање 
постављено на 78. сједници Дома, од Савјета министара БиХ на питања 
постављена на 76.  сједници (два одговора), на 77. сједници Дома и на 78. 
сједници Дома; 

 Весна Шаин – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 77. сједници 
Дома; 

 Лазар Продановић – од Владе Републике Српске на питање постављено на 76. 
сједници Дома; 

 Мехмед Суљкановић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 76. 
сједници Дома; 

 Азра Алајбеговић- од Савјета министара БиХ на питање постављено на 76. 
сједници Дома; 

 Денис Бећировић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 76. 
сједници Дома; 

 Рифат Долић – од Министарства за људска права и избјеглице БиХ на питање 
постављено на 75. сједници Дома; 

 Адем Хускић- од Министарства правде БиХ на питање постављено на 79. 
сједници Дома. 

 
a) Коментари на добијене одговоре 

 
Одговоре су коментарисали: Денис Бећировић, Хусеин Нанић, Лазар 

Продановић и Азра Алајбеговић. 
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Денис Бећировић, незадовољан добијеним одговором, поставио је ново питање 
Савјету министара, а оно гласи: 
 „У одговору на посланичко питање, између осталог, стоји да је Савјет 
министара у 2007. години, дакле у цијелој тој години усвојио свега четири закона, у 
2008. години свега 10 закона, у 2009. години свега 14 закона и ево за 2010. нисам добио 
податке. 
 Мене интересује, дакле тражим од Савјета министара данас на сједници усмени 
одговор о томе да ли су ови подаци заиста тачни.''  

 
 

         б) Нова посланичка питања 
 

Нова посланичка питања постављена су у писаној форми како слиједи: 
 
Шефик Џаферовић 
1. Питање упућено Савјету министара БиХ - У којој фази се налази примјена Закона 

о високом образовању? Да ли је тачно да постоје проблеми око титула и звања? 
Ако јесте, када и како се мисли ријешити то питање? 

2. Централној изборној комисији БиХ и Савјету министара БиХ– Да ли ће се на дан 
одржавања избора у БиХ формирати бирачка мјеста у иностранству и изван 
официјелних сједишта дипломатско-конзуларних представништава БиХ?  

 
Шемсудин Мехмедовић 
1. Питање упућено директору Управе за индиректно опорезивање БиХ - На основу 

којег закона или акта је забрањено да теретна моторна возила бх. регистарских 
ознака не могу возити прикључна возила, тегљаче и слично са страним 
регистарским ознакама преко бх. границе?  

2. Питање упућено Савјету министара БиХ и Министарству правде БиХ - На 
основу којих прописа и по чијем се налогу Министарство правде мијеша у 
самосталност Спољнотрговинске коморе БиХ, као и њени запосленици Јусуф 
Халилагић и Фазила Мусић, и то по представци министра спољне трговине и 
економских односа БиХ, као да се ради о управној организацији у саставу овог 
министарства, и доноси се по хитном поступку рјешење о управном поступку 
које је већ унапријед било припремљено? Није ли овај поступак Министарства 
правде деструктиван по будућност ове важне установе за бх. привреду, а која је 
по закону самостална? Зашто се Министарство правде упустило у:  
• активности за које није надлежно,  
• кршење закона,  
• занемаривање суштине проблема 
• повреду правила управног поступка? 

 Како Савјет министара мисли да заустави дезинтеграцијске процесе у овој 
веома значајној установи, а да при томе не повриједи њихову самосталност? 
3. Питање упућено директору Државне агенције за истраге и заштиту - Шта је 

СИПА, тј. Регионална канцеларија Сарајево (која територијално покрива то 
подручје), урадила да спријечи терористички чин у Бугојну? Да ли је покренуто 
питање одговорности начелника Гогића и шефа Одсјека за борбу против 
тероризма (Анера Хаџимахмутовића)?  
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Селим Бешлагић 
 Иницијатива упућена Колегијуму Представничког дома - На основу члана 8. 
Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, подносим 
иницијативу да Министарство правде БиХ достави законе који би се по континуитету 
правних прописа морали примјењивати у БиХ по Анексу II Дејтонског мировног 
споразума (прелазне одредбе, тачка 2). Предлажем да Министарство правде БиХ 
направи детаљан списак ових закона, те предложи допуне или измјене одређених 
закона који су по Анексу II још на снази. 
 
Азра Алајбеговић: 
1. Питања упућена Савјету министара БиХ: 

a) Зашто се не рјешавају захтјеви за држављанство?  
б) Када ће у парламентарну процедуру бити упућени закони из области заштите 
    животне средине? 

      ц)  Зашто Савјет министара, уз свеприсутну проблематику на тржишту лијекова у  
           БиХ, прије свега због хаотичног стања у одређивању цијена лијекова, не  
           приступи испуњавању законом дефинисане обавезе о одређивању начина  
           формирања цијена лијекова, као и начина извјештавања о цијенама лијекова? 
2. Питања упућена Агенцији за лијекове и медицинска средства БиХ: 

a)  Када ће директорица Агенције за лијекове и медицинска средства БиХ почети 
са потпуном примјеном закона, без избора чланова на чијој примјени инсистира 
и истовременог одгађања  примјене других чланова који по њеном мишљењу 
нису приоритет? 

б) Шта је разлог што се до данас није приступило реализацији усвојене  
    систематизације, тј. расписивању интерних и екстерних конкурса за  
    попуњавање радних мјеста у Агенцији за лијекове и медицинска средства? 

       ц) Информације са тржишта говоре да је документација за више од 50% лијекова 
            чија је регистрација призната по основу рјешења издатих на нивоу ентитета  
            непотпуна или је готово нема, да велики број веледрогерија не испуњава 
            основне услове за пословање дефинисано законом. Да ли је Агенција спровела  
             поступак оцјењивања и потврде дозволе у складу са роковима утврђеним овим  
            законом? Ако није, зашто није? Тиме се доводи у питање равноправна  
            конкуренција на јединственом тржишту лијекова у БиХ.  
3. Питања и иницијатива упућена Федералном министарству здравства: 

а) Зашто Федерално министарство здравства не предузима законом дефинисане 
мјере да се на нивоу БиХ усвоји листа есенцијалних лијекова у БиХ и тако 
спријечи у задње вријеме често присутну појаву да сваки кантон усваја своју 
листу есенцијалних лијекова и празни ионако празне здравствене фондове, 
образлажући то чињеницом да се од 2008, тј. од тренутка усвајања закона на 
нивоу државе БиХ, још увијек не примјењују одредбе члана 82. и 83. став (1) 
Закона о лијековима и медицинским средствима БиХ? 

б) Како се могло десити да 26. јуна 2010. године Завод здравственог осигурања и 
реосигурања распише (конкурс) тендер за бетаферон за терапију мултипле 
склерозе, а не интерферон, како би било логично и разумљиво? Комисија 
Федералног министарства здравства оформљена је као Комисија за терапију 
интерфероном а не терапију бетафероном. Овако конципиран тендер довео је до 
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немогућности терапије пацијената интерфероном бета 1а и могућности 
произвођача на различит приступ тендеру и фаворизовање једног произвођача. 

ц) Покрећем иницијативу према Федералном министарству здравства да Комисија 
за терапију мулитипле склерозе интефероном буде преименована у Комисију за 
терапију милтипле склерозе имуномодулаторима, што би било у складу са 
новим концептом и водичем за третман мултипле склерозе. 

4. Питање упућено федералном министру здравља –Почетком ове године Стручни 
савјет Агенције за лијекове и медицинска средства БиХ доставио је федералном 
министру здравља Предлог државне есенцијалне листе лијекова на давање 
сагласности, али до данас тај предлог није усаглашен на нивоу министарстава, 
ентитета и Одјела за здравство Брчко Дистрикта. Када ће министар здравства БиХ 
приступити реализацији члана 83. став (1) Закона о лијековима и медицинским 
средствима БиХ? 

 
Адем Хускић  
1. Питања упућена Савјету министара БиХ: 

a) Када ће у парламентарну процедуру бити упућен Закон о државној помоћи? 
б)  Колико Министарство иностраних послова мјесечно плаћа станове  
     дипломатама и имају ли документацију за те трошкове? 

2. Питања упућена Регулаторној комисији за електричну енергију БиХ, Регулаторној 
комисији за електричну енергију у Федерацији БиХ, Регулаторној комисији за 
енергетику РС и Омбдусмену за заштиту потрошача у БиХ: 

a) Зашто грађани као крајњи купци који се желе прикључити на дистрибуцијску 
мрежу морају подносити захтјеве и поново плаћати таксу иако су то већ 
једном урадили на истом објекту и евидентирани су као купци? 

б) Зашто се цијене таксе за електроенергетску сагласност драстично разликују и  
    износе од 50 КМ (Брчко Дистрикт) до 1.800 КМ (Електродистрибуција  
   Тузла)? 

 
Хусеин Нанић 
1. Питање упућено Федералном министарству финансија – С обзиром да се Уна банка 

д.д. Бихаћ обратила Министарству за рефундацију исплаћених средстава по основу 
стране девизне штедње које је ова банка исплатила по основу рјешења о извршењу 
на некретнине Банке, те да је Уна банка д.д. Бихаћ већ више година под принудном 
управом, а рефундација тражених средстава би у значајној мјери помогла пословању 
банке, питам Министарство: Да ли ће и када извршити рефундацију средстава 
према Уна банци? 

2. Питање упућено Министарству за људска права и избјеглице БиХ и Министарству 
правде БиХ - Да ли постоји иницијатива и да ли су наведена министарства до сада 
израдила и у процедуру упућивала закон којим би се регулисала употреба етничких 
и вјерских симбола у БиХ? 
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Ад. 3. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о заштити тајних података, 
предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-8-19/10 од 04. 02. 
2010. године, са Извјештајем Заједничке комисије за надзор над радом 
Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ 

 
Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Бериз 

Белкић, Садик Ахметовић, Мирко Околић, Славко Јовичић, Шемсудин Мехмедовић, 
Адем Хускић, Шефик Џаферовић и Момчило Новаковић. 
 Са 13 гласова „за“ (из Федерације БиХ два, из Републике Српске 11), 18 гласова 
„против“ и без гласова „уздржан“, Представнички дом није прихватио негативан 
Извјештај Заједничке комисије за надзор над радом Обавјештајно-безбједносне 
агенције БиХ те је у складу са чланом 112. став (4) Пословника Представничког дома 
обустављен законодавни поступак.    
 
Ад. 4. Предлог закона о измјенама Закона о управним споровима Босне и    

Херцеговине – предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-5-
39/10 од 04. 06. 2010. године (друго читање) 

 Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи је учествовао Шефик 
Џаферовић. 
 Са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске 11), без гласова 
„против“ и једним гласом „уздржан“, Представнички дом усвојио је Закон о измјенама 
Закона о управним споровима Босне и Херцеговине у другом читању. 

 
Ад. 5. Предлог закона о међународном и међуентитетском друмском превозу, 

предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-3-44/10 од 16. 06. 
2010. године (прво читање) 

 Предсједавајући Лозанчић дао је уводне напомене. У расправи су учествовали 
Бериз Белкић и Шемсудин Мехмедовић. 

 Предлог закона усвојен је у првом читању са 30 гласова „за“ (из Федерације 
БиХ 18, из Републике Српске 12), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“. 

Ад. 6. Предлог закона о измјени Оквирног закона о високом образовању у Босни и 
Херцеговини, предлагачи: посланици Клуба СДПБиХ, закон број: 01-02-7-
43/10 од 15. 06. 2010. године (прво читање) 

 Након уводних напомена првог замјеника предсједавајућег Бериза Белкића у 
расправи су учествовали: Нермина Заимовић-Узуновић, Денис Бећировић, Хусеин 
Нанић, Винко Зорић, Момчило Новаковић, Драго Калабић, Бериз Белкић, Милорад 
Живковић, Азра Алајбеговић, Златко Лагумџија, Садик Бахтић, Бранко Докић, Азра 
Хаџиахметовић, Екрем Ајановић, Селим Бешлагић и Славко Јовичић. 

Винко Зорић предложио је закључак који гласи: 
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„Колегијум Представничког дома ПСБиХ позваће надлежне (ентитет и 
кантоне) за високо образовање да се изјасне у погледу измјена Оквирног закона у 
смислу потребних финансијских средстава и да ли су могућа. Рок: до другог 
читања.“ 
 Дом се изјашњавао о Предлогу закона. „За“ је гласало 20 посланика (из 
Федерације БиХ 19, из Републике Српске један), 11 је гласало „против“, а нико није 
био „уздржан“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, те 
је Колегијум Дома одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, у 
другом кругу, са 20 гласова “за” (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске један), 11 
„против“ и без гласова „уздржан“, Дом је одбио Предлог закона о измјени Оквирног 
закона о високом образовању у Босни и Херцеговини у првом читању. 
 О закључку Винка Зорића није се гласало, с обзиром да је Предлог закона 
одбијен. 
 
Ад. 7. и Ад. 8. 

Нико Лозанчић дао је кратке уводне напомене. Милорад Живковић предложио 
је да се обједини расправа о тачкама 7. и 8.  Мирко Околић и Денис Бећировић 
расправљали су о овом предлогу, након чега је предсједавајући дао на гласање предлог. 

''За'' је гласало 16 посланика (из Федерације БиХ седам, из Републике Српске 
девет), „против“ девет а нико није био ''уздржан''. Предсједавајући је констатовао да 
нема потребне ентитетске већине. Колегијум Дома одмах је спровео усаглашавање и 
како није постигнута сагласност, обављено је гласање у другом кругу. 

 У другом кругу, са 17 гласова „за“ (из Федерације БиХ осам, из Републике 
Српске девет), девет „против“ (из Федерације БиХ) и без гласова ''уздржан'', Дом је 
усвојио предлог да се обједини расправа о тачкама 7. и 8. 

 У расправи су учествовали: Мартин Рагуж, Ремзија Кадрић, Славко Јовичић, 
Драго Калабић, Бакир Изетбеговић, Момчило Новаковић, Милорад Живковић, Хусеин 
Нанић, Жељко Кузмановић, Азра Алајбеговић, Салко Соколовић, Екрем Ајановић, 
Адем Хускић, Лазар Продановић, Мирко Околић, Селим Бешлагић, Нико Лозанчић, 
Весна Шаин, Денис Бећировић, Златко Лагумџија, Садик Бахтић, Милица Марковић, 
Бериз Белкић и министар безбједности БиХ Садик Ахметовић. 

 Закључке су предложили: Садик Бахтић, Денис Бећировић, Мирко Околић (за 
тачку 7. и 8.) и Момчило Новаковић (за тачку 8). 

 Дом се прво изјашњавао о закључку Садика Бахтића који гласи: 
     Обавезује се Савјет министара БиХ да буде носилац дефинисања стратегије 

безбједности БиХ а остала министарства да буду тијела за израду стратегије 
безбједности БиХ. У току дефинисања и израде стратегије безбједности БиХ 
неопходна је координација између носилаца активности, тијела која ће 
сарађивати и радне групе која ће радити на изради стратегије безбједности БиХ. 

 Савјет министара БиХ именоваће радну групу експерата из свих области и 
обезбиједити услове неопходне за квалитетан рад. 
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 По завршетку израде, стратегија безбједности БиХ биће презентована 
члановима Предсједништва БиХ који ће, након прихватања, дати одобрење за 
упућивање коначног документа у парламентарну процедуру. 

 Ради отклањања техничких проблема који се могу јавити у процесу 
дефинисања стратегије безбједности БиХ, неопходно је разрадити методологију 
дефинисања стратегије безбједности БиХ, динамички план и план надзора над 
израдом пројекта. 

 За то треба задужити Министарство безбједности БиХ као кључно 
министарство за координацију и израду документа. С обзиром на велики значај 
израде документа „Стратегија безбједности БиХ“, временски оквир за 
реализовање пројекта је октобар 2010. 
 ''За'' је гласало 13 посланика (из Федерације БиХ 12, из Републике Српске 
један), ''против'' четири а 13 је било ''уздржано''. Предсједавајући је констатовао да 
нема потребне ентитетске већине и да ће Колегијум као комисија, у року од три дана, 
покушати постићи сагласност, о чему ће Дом бити обавијештен. 

Затим се Дом изјашњавао о закључцима Дениса Бећировића који гласе: 
1. Представнички дом ПСБиХ задужује Савјет министара БиХ да му у року 

од 10 дана достави предлог свеобухватних мјера усмјерених на 
супротстављање тероризму, екстремизму, радикализму и фашизму. 

2. Представнички дом закључује да ће, најкасније у року од 15 дана, 
размотрити предлог свеобухватних мјера Савјета министара БиХ 
усмјерених на супротстављање тероризму, екстремизму, радикализму и 
фашизму. 

 За је гласало 19 посланика (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске један), 
„против“ четири а седам је било суздржано. Предсједавајући је констатовао да нема 
потребне ентитетске већине и да ће Колегијум као комисија, у року од три дана, 
покушати постићи сагласност, о чему ће Дом бити обавијештен. 

Дом се изјашњавао о закључку Мирка Околића који гласи: 
 Одмах након одржавања 82. сједнице, Представнички дом одржаће 
сједницу о теми „Тренутна безбједносна ситуација у БиХ са освртом на 
тероризам“. 

 На сједницу је потребно позвати: Савјет министара БиХ, чланове 
Предсједништва БиХ, СИПА-у, ОБА-у, Федерални МУП, МУП Републике 
Српске, Тужилаштво БиХ, Суд БиХ, Граничну полицију БиХ, Службу за односе 
са странцима те по потреби и друге (ако Колегијум то предложи). 
 Потребно је да један дио сједнице буде затворен за јавност. 
 Представнички дом није усвојио овај закључак са осам гласова “за” (из 
Федерације БиХ пет, из Републике Српске три), 13 „против“ и девет гласова 
„уздржан“. 

 Момчило Новаковић предложио је закључак који гласи: 
 Информација се враћа надлежној комисији која ће још једном размотрити 
и постојеће документе и информацију Савјета министара БиХ која ће у 
међувремену бити достављена Комисији. 
 На предлог Драге Калабића, предлагач је модификовао свој закључак који сада 
гласи: 
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 Информација се, заједно са закључцима, враћа  надлежној комисији која ће 
још једном размотрити и постојеће документе и информацију Савјета министара 
БиХ која ће у међувремену бити достављена.  
 ''За'' је гласало 19 посланика (из Федерације БиХ осам, из Републике Српске 11), 
„против“ шест и три ''уздржана''. Предсједавајући је констатовао да нема потребне 
ентитетске већине и да ће Колегијум као комисија, у року од три дана, покушати 
постићи сагласност, о чему ће Дом бити обавијештен. 
 Затим се Дом  изјашњавао о примању к знању Информације  Министарства 
безбједности БиХ о полицијским аспектима акције „Свјетлост“ и мјерама које су тим 
поводом предузете. 
 ''За'' је гласало 18 посланика (из Федерације БиХ 14, из Републике Српске 
четири), „против“ 11, један ''уздржан''. Предсједавајући је констатовао да нема 
потребне ентитетске већине. Колегијум Дома одмах је спровео усаглашавање, након 
чега је постигнута сагласност, те је предсједавајући констатовао да је Информација 
примљена к знању. 
 
Ад. 9.  Информација о стању јавне задужености Босне и Херцеговине на дан 31. 12. 

2009. године, материјал број: 01,02-16-1-742/10 од 04. 06. 2010. године 

 Предсједавајући Нико Лозанчић дао је кратке уводне напомене. У расправи су 
учествовали: Азра Хаџиахметовић, Хусеин Нанић, Велимир Јукић и Нермина 
Заимовић-Узуновић. 
 Хусеин Нанић и Нермина Заимовић -Узуновић предложили су закључке. 
 ''За'' предлог закључака Хусеина Нанића гласало је 16 посланика (из Федерације 
БиХ 14, из Републике Српске два), „против“ шест, шест ''уздржано''. Предсједавајући је 
констатовао да нема потребне ентитетске већине и да ће Колегијум као комисија, у 
року од три дана, покушати постићи сагласност, о чему ће Дом бити обавијештен. 
Предлог закључака гласи: 

1. Представнички дом ПСБиХ враћа на дораду Информацију о стању јавне 
задужености БиХ на дан 31. 12. 2009. године. 

2. Задужује се Савјет министара БиХ да у дорађену информацију уврсти 
податке тражене закључцима Комисије за финансије и буџет 
Представничког дома ПСБиХ. 

3. Информација треба да буде допуњена и подацима о задужености свих нивоа 
власти у БиХ код комерцијалних банака (општина, кантона, ентитета, 
јавних институција) као и о задужености грађана и привреде. 

4. Информацију треба допунити процјеном задужености БиХ на основу 
планираних пројеката за БиХ. 

5. Рок за достављање дорађене информације о задужености је 30 дана. 
 
''За'' предлог закључака Нермине Заимовић-Узуновић гласало је 12 посланика 

(из Федерације БиХ 11, из Републике Српске један), „против“ девет а осам је било 
''уздржано''. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине и да 
ће Колегијум као комисија, у року од три дана, покушати постићи сагласност, о чему 
ће Дом бити обавијештен. Предлог закључака гласи: 
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1. Изјашњавање о материјалу треба одгодити због одсуства министра. 
2. Представничком дому потребно је доставити ревидирану информацију 

којом ће бити обухваћен период до 30. 06. 2010. године, јер је у међувремену 
било нових задужења. 
 
С обзиром да ће Колегијум покушати постићи сагласност о наведеним 
закључцима, Представнички дом се није изјашњавао о Информацији.  

 
Ад.10. Разматрање иницијативе групе грађана о основаности поступања 

правосудних органа Босне и Херцеговине у погледу процесуирања 
злочина за вријеме трагичног ратног сукоба на територији Босне и 
Херцеговине (усвојена иницијатива посланика Мирка Околића на 59. 
сједници Дома, одржаној 02. 09. 2009. године) 

 
 Након уводних напомена предсједавајућег Лозанчића, у расправи је учествовао 
Мирко Околић. Предложио је и закључак који гласи: 
 Сугерише се Суду БиХ да приликом процесуирања злочина за вријеме 
трагичног ратног сукоба у БиХ примјењује блажи закон за починиоце кривичних 
дјела. 
 Представнички дом није усвојио наведени закључак са 10 гласова „за“ (из 
Републике Српске), 19 „против“ и без гласова ''уздржан''. 
 
Ад. 11. Изјашњавање о иницијативи посланика Мирјане Малић за разматрање на 

сједници Дома тачке дневног реда која гласи: “Обезбјеђивање 
транспарентности и законитости штампања изборних листића за 
предстојеће Опште изборе 2010.“ 

  
 Предсједавајући Нико Лозанчић дао је кратке уводне напомене. У расправи је 
учествовала Мирјана Малић. 
 Са 24 гласа „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске шест), без гласова 
„против“ и пет гласова „уздржан“, Дом је усвојио иницијативу Мирјане Малић. 

Ад.12. Изјашњавање о иницијативи посланика Клуба Странке за БиХ за 
разматрање на сједници Дома тачке дневног реда која гласи: 
„Информација Правобранилаштва Босне и Херцеговине о спречавању ове 
институције да обавља своје функције у складу са законом“ 

 Предсједавајући Нико Лозанчић дао је кратке уводне напомене. У расправи је 
учествовала Азра Хаџиахметовић.    
 ''За'' је гласало 18 посланика (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске 
један), „против“ два а осам посланика је било ''уздржано''. Предсједавајући је 
констатовао да нема потребне ентитетске већине. Колегијум Дома одмах је спровео 
усаглашавање и како није постигнута сагласност, прешло се у други круг гласања. 
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 У другом кругу, са 16 гласова „за“ (из Федерације БиХ 15, из Републике Српске 
један), два „против“ (из Републике Српске) и осам гласова „уздржан“, Дом је усвојио 
иницијативу посланика Клуба Странке за БиХ. 

Ад.13.Иницијатива за усвајање закључка којим се Савјет министара БиХ 
задужује да сачини Извјештај о раду Савјета министара БиХ за период од 
јануара 2007. до јуна 2010. године 

 Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Денис 
Бећировић и Бериз Белкић. 
 Денис Бећировић предложио је закључак који гласи: 

 „Представнички дом ПСБиХ задужује Савјет министара БиХ да, 
најкасније у року од 10 дана, достави Представнички дому ПСБиХ Извјештај  о 
раду Савјета министара БиХ за период од јануара 2007. до јуна 2010. године.“ 
 ''За'' је гласало 13 посланика (из Федерације БиХ 10, из Републике Српске три), 
„против“ 11 а два посланика су била ''уздржана''. Предсједавајући је констатовао да 
нема потребне ентитетске већине. Колегијум Дома одмах је спровео усаглашавање и 
како није постигнута сагласност, прешло се у други круг гласања. 

 У другом кругу, са 13 гласова „за“ (из Федерације БиХ 10, из Републике Српске 
три), 13 „против“ (из Федерације БиХ пет из Републике Српске осам), и једним гласом 
„уздржан“, Дом није усвојио закључак Дениса Бећировића. 

Ад. 14. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 

Републике Турске о сарадњи у области здравства; 
б)   Уговора између Босне и Херцеговине и Краљевине Шпаније о  
       избјегавању двоструког опорезивања и спречавању фискалне утаје у  
       односу на порезе на доходак и имовину; 

                    ц)    Уговора о гаранцији за кредитну линију Агенције за осигурање  
                             депозита Босне и Херцеговине између Босне и Херцеговине и Европске  
                             банке за обнову и развој. 
 

Предсједавајући је подсјетио да је надлежна Комисија за спољне послове дала 
позитивно мишљење о споразумима и Конвенцији, након чега није било расправе. 

Дом је, са 28 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске 10), без 
гласова „против“ и једним гласом, „уздржан“, дао сагласност за ратификацију Споразума 
између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике Турске о сарадњи 
у области здравства  

Затим је Дом, са 26 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске 10), без 
„против“ и два гласа „уздржан“, дао сагласност за ратификацију Уговора између Босне и 
Херцеговине и Краљевине Шпаније о избјегавању двоструког опорезивања и спречавању 
фискалне утаје у односу на порезе на доходак и имовину. 

И на крају је Дом, са 27 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске 
девет), без гласова „против“ и два гласа „уздржан“, дао сагласност за ратификацију Уговора 
о гаранцији за кредитну линију Агенције за осигурање депозита Босне и Херцеговине 
између Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и развој. 
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Тиме је реализован дневни ред.  
 

Сједница је завршена у 20.05 часова. 
 
Саставни дио Записника је транскрипт 81. сједнице Представничког дома. 
 
 

 
              СЕКРЕТАР                                              ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                         ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                              Нико Лозанчић  
 


